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Rada Miejska Gminy Skoki

PROTOKÓŁ Nr XXVH/2021

sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
odbytej w dniu
15 kwietnia 2021 r. od godz.l594do godz. l715

w sali konferencyjnej Gminy Skoki.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z załączoną listą obecności.



Porządek obrad
XXVII sesji VIII kadencji Rady Miejskiej Gminy Skoki

l. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji.
4. Przedstawienie porządku obrad oraz ewentualne jego zmiany.
5. Informacja przewodniczącego Rady i przewodniczących komisji o działaniach podejmowanych w

okresie międzysesyjnym.
ó. Podjęcie uchwał w sprawie:

6,1) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 r.
6.2) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Skoki na 2021-
2036.
6.3)zmłanyuchwałynrXXXVI/279/2018Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 11 stycznia 2018
r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i przedszkoli publicznych,
przedszkoli niepublicznych oraz publicznych ł niepublicznych innych form wychowania
przedszkolnego, prowadzonych przez osoby prawne mnę niż jednostka samorządu terytorialnego
lub osoby fizyczne na terenie Gminy Skoki, a także trybu przeprowadzania kontroli
prawidłowości jej pobrania i wykorzystania oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania
dotacji.
6.4) w sprawie pr2ystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
gminy Skoki obejmującego obszar działek nr 3/7, 3/8, 3/9 i 3/10 w Sławie Wlkp.
6.5) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Skoki.
6.6) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie zabudowanych nieruchomości oznaczonych
geodezyjniejako działki numer 23/3 i 23/6, położonych w Budziszewicach.
6.7) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr
5/42, położoną w Sławicy
6.8) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Rościnnie, stanowiącej
działkę ewidencyjną nr 87/3.
6.9) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Skokach przy ulicy
Brzoskwiniowej, stanowiącej działkę ewidencyjną nr 858/142.
6.10) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Skokach przy ulicy
Rakojedzkiej, stanowiącej działkę ewidencyjną nr 63.
6,11) wyrażenie zgody na dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych położonych w
Skokach przy ulicy Malinowej i Jana Pawła H.
6.12) wprowadzenia zmiany uchwały nr XXII/! 93/2020 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia
29paździemika 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu
na zadania p.n. „Rozbudowa ulicy Antoniewskiej w Skokach ( droga powiatowa 1656P) na
odcinku od ulicy Rakojedzkiej do mostu na rzece Mała Wełna".
6.13) sprawie rozpatrzenia petycji złożonej przez Teresę Garland w sprawie opmii Rady
Miejskiej Gminy Skoki w zakresie przeprowadzenia Referendum Ludowego.
6.14) w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji złożonej przez Stowarzyszenie Polska
Wohia od GMO.
6.15) w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie o poparcie Rady Miejskiej Gminy Skoki Rządu
Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego.

7. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Miasta i Gminy Skoki z organizacjami pozarządowymi
oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działahiości pożytku publicznego i o
wolontariacie za 2020 r.

8. Sprawozdanie z realizacji zadań Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych oraz z realizacji zadań Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2020.

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Skoki za rok
2020.

10. Interpelacje i zapytania radnych.
11. Wohie wnioski i informacje.
12. Zakończenie.

Strona 2 z19



adl.

Otwarcia obrad XXVII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki dokonał Przewodniczący Rady

Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa. Rada Miejska Gminy Skoki, licząca 14

radnych(przy otwarciu sesji nie obecny był Stanisław Janecko, który dołączył w trakcie

otwarciasesji), w obradach brało udział 15 radnych - lista obecności stanowi załącznik nr l do

protokołu,

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa stwierdził, że Rada Miejska Gminy Skoki Jest

prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania uchwał oraz opinii i wniosków zgodnie z

ustawą o samorządzie gminnym (t. jedn. Dz. U. z 2020 póz. 713) i Statutem Miasta i Gminy

Skoki (Dziennik Urzędowy Województwa Wielkopolskiego z 2020 póz. 1779 z dnia 24.02.2020

r.).

Następnie Przewodniczący Rady powitał osobno obecnego Burmistrza Miasta i Gminy Skoki

Tadeusza Kłosa, Skarbnika Gminy Annę Kałek-Witucką, Radcę Prawnego Mirosławę

Nowakowską, kierowników jednostek organizacyjnych, pracowników Urzędu, przedstawicieli

prasy lokalnej.

Do obrad dołączył radny Stanisław Janecko

Minutą ciszy uczono pamięć zmarłych radnych poprzednich kadencji Rady Miejskiej Gminy

Skoki Romana Witka i Ryszarda Jasińskiego.

ad2.

Zgodnie z rozdz. V pkt 3 § 32 ust. 3 Statutu Gminy Skoki na sekretarza obrad

XXVII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki powołano (dot. ustalenia, że każdy

z radnych będzie kolejno pełnił funkcję sekretarza) radna Wiesława Surdyk-Fertsch (15

głosów za).

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Poinformował, że wybrany sekretarz obrad będzie nadzorował prowadzenie protokołu sesji

i ustalał wyniki jawnego głosowania.

ad3.

Informacja Sekretarza obrad XXVI sesji Rady radnego Andrzeja Surdyka.
Protokół XXVI sesji Rady został sporządzony, nie wniesiono do niego żadnych uwag i jest do

wglądu na dzisiejszej sesji Rady, a także codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta i

Gminy w Skokach oraz na stronie intemetowej Urzędu.

ad4.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Złoży wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwal w punkcie:

- 6.12) w sprawie wprowadzenia zmiany uchwały nr XXII/193/2020 Rady Miejskiej Gminy
Skoki z dnia 29 października 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Wągrowieckiemu na zadania p.n. „Rozbudowa ulicy Antoniewskiej w Skokach ( droga

powiatowa 1656P) na odcinku od ulicy Rakojedzkiej do mostu na rzece Mała Wełna .
Wyjaśnił, że zmiana uchwały spowiadana jest niższą kwota dofinansowania zadania, w

związku z rozstrzygnięciem przetargu na to zadanie.
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewski
Złoży wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 3 projekty uchwal w punkcie:

6.13) Projekt uchwal w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej przez Teresę Garland

w sprawie opinii Rady Miejskiej Gminy Skoki w zab:esie przeprowadzenia
Referendum Ludowego.
6.14) Projekt uchwal w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji złożonej
przez Stowarzyszenie Polska Wolna od GMO.

6.15) Projekt uchwah" w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie o poparcie Rady
Miejskiej Gminy Skoki Rządu Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego
Społecznego Komitetu Konstytucyjnego.

Wniosek Burmistrza o wprowadzenie Projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany
uchwały nr XXII/193/2020 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 29 października 2020 r. w
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu na zadania p.n.

„Rozbudowa ulicy Antomewskiej w Skokach ( droga powiatowa 1656P) na odcinku od ulicy
Rakojedzkiej do mostu na rzece Mała Wełna .

Rada Miejska Gminy
rozpatrzyła pozytywnie

(15 głosami za)

wprowadzając powyższy projekt uchwały do porządku obrad sesji w punkcie 6.12).

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zapytał czy projekty uchwał mogą zostać wprowadzone w toku jednego głosowania.
Radca Prawny Mirosława Nowakowska

Odpowiedziała, że nie, każdy punkt musi został przegłosowany odrębnie.

Wniosek Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewskiego o
wprowadzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej przez Teresę Garland

w sprawie opinii Rady Miejskiej Gminy Skoki w zakresie przeprowadzenia Referendum
Ludowego

Rada Miejska Gminy
rozpatrzyła pozytywnie

(15 głosami zsi)
wprowadzając powyższy projekt uchwały do porządku obrad sesji w punkcie 6.13).

Wniosek Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewskiego o
wprowadzenie projektu uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji złożonej
przez Stowarzyszenie Polska Wolna od GMO

Rada Miejska Gminy
rozpatrzyła pozytywnie

(15 głosami za)
wprowadzając powyższy projekt uchwały do porządku obrad sesji w punkcie 6.14).

Wniosek Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewskiego o
wprowadzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie o poparcie Rady

Strona 4 z 19



Miejskiej Gminy Skoki Rządu Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego
Komitetu Konstytucyjnego.

Rada Miejska Gminy
rozpatrzyła pozytywnie

(15 głosami za)
wprowadzając powyższy projekt uchwały do porządku obrad sesji w punkcie 6.15).

ad 5.
Przewodniczący Komisji Rady przedstawili informacje o pracach komisji w okresie
międzysesyjnym:
Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji Stanisław Janecko
Poinformował, że komisja odbyła 2 posiedzenia , w tym l wspólnie z pozostałymi komisjami,

na których opiniowała materiały pod obrady XXVII sesji Rady Miejskiej oraz omawiano

możliwości pozyskiwania funduszy zewnętrznych na zadania samorządu. Drugie posiedzenie

odbyło się w trybie online.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Rekreacji Andrzej
Surdyk
Komisja odbyła 2 posiedzenia, w tym jedno posiedzenie wspólnie z pozostałymi komisjami, na

którym: opiniowała materiały pod obrady XXVII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki oraz

zmiany w regulaminie zdrowotnym nauczycieli.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej, Ochrony

Środowiska Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Paweł Grabiński
Komisja odbyła 2 posiedzenia, na których opiniowała materiały pod obrady XXVII sesji Rady

Miejskiej Gminy Skoki zajmowała się aktualnym zasobem mieszkaniowym Gminy Skoki oraz

stanem zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych w zakresie lokali komunalnych i socjalnych.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Babrakowski
Komisja kontrolowała realizację inwestycji pn."Małe kino społecznościowe szansą na rozwój

zasobów kulturalnych województwa wielkopolskiego .

ad. 6

pkt 6.1)
Skarbnik Gminy Anna Kalek-Witucka z upoważnienia Burmistrza M.iasta i Gminy

Tadeusza Kłosa

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 r. Zwiększa
się dochody budżetu Gminy o kwotę 98.903,00 zł, zgodnie z załącznikiem nr l. Dochody
budżetu Miasta i Gmmy Skoki po zmianach wynoszą 56.553.377,77 zł. Dochody bieżące w
kwocie 54.610.477,77 zł; - w tym: dotacje i środki zewnętrzne na finansowanie wydatków na

realizację zadań finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3

ulEp w wysokości 43.646,24 zł. Dochody majątkowe w kwocie 1.942.900,00 zł; - w tym:
dotacje i środki zewnętrzne na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z

udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp stanowią kwotę 0,00 zł. Łączne

dochody z tytuhi dotacji i środków zewnętrznych na finansowanie wydatków na realizację
zadań finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp

stanowią kwotę - 43.646,24 zŁ Zwiększa się wydatki budżetu Gminy o kwotę 371.843,90 zł,
zgodnie z załącznikiem nr 2. Wydatki budżetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach wynoszą
61.110.825,04 zŁ Wydatki bieżące w wysokości 54.337.329,15 zł, w tym: wydatki na
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programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp w

części związanej z realizacją zadań jst w wysokości 93.009,27 zł. Wydatki majątkowe w
wysokości 6.773.495,89 zł, w tym: wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o

których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp w części związanej z realizacją zadań jst w

wysokości 0,00 zł. Łączne wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których
mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp w części związanej z realizacją zadań jst stanowią kwotę -
93.009,27 zł. Plan przychodów i rozchodów budżetu otrzymuje brzmienie zgodnie z

załącznikiem nr Plan wydatków majątkowych przewidzianych do realizacji w 2021 roku
otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 4. Plan dotacji udzielonych z budżetu

podmiotom należącym i nie należącym do sektora finansów publicznych otrzymuje brzmienie
zgodnie z załącznikiem nr 5 w tym:

l) dotacje bieżące dlajednostek sektora finansów publicznych - 3.016.498,64 zł;
2) dotacje bieżące dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 6.049.263,00 zł;
3) dotacje majątkowe dla jednostek sektora finansów publicznych - 853.095,89 zł;
4) dotacje majątkowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 92.000,00 zł.
Deficyt budżetu w kwocie 4.557.447,27 zł zostanie pokryty przychodami z tytuhi kredytów,
spłatą udzielonej w 2019 roku pożyczki, wolnymi środkami oraz przychodami z
niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z
rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami

wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach. Określa się limit zobowiązań z
tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie 7.052.006,37 zł, w szczegóhiości na
pokrycie występującego w ciągu roku deficytu budżetu 2.000.000 zł. W § 10 Uchwały Nr
XXIV/205/2020 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 22 grudnia 2019 roku w sprawie uchwały
budżetowej na 2021 rok kwotę "140.000,00", zastępuje się kwotą "201.445,89 zł. Określa się
plan dochodów i wydatków środków z Funduszu Przeciwdziałania CO VID-19 zgodnie z
załącznikiem Nr 6. Przedstawiła również szczegółowe zmiany wydatków i dochodów w
poszczególnych działach budżetu.

Radny Zbigniew Kubicki
Zwróciła uwagę na wydatki w kwocie 8.500 zł zaplanowane na utrzymanie obiektów
sportowo-rekreacyjnych przeniesiono na zadanie pn. „Budowa boiska do piłki siatkowej oraz

boiska do skoku w dal w Lechlime". Wyjaśnił, że jego zdaniem pilniejsza inwestycja powimia
zostać przeprowadzona w Szkole Podstawowej w Skokach, dot. modernizacji instalacji
elektrycznej. Obecnie jest za mała moc prądu na obshigę m.in. kuchni w szkole. Zapytał czy

nie warto przeznaczyć środki zaplanowane na inwestycje w Lechlinie, na modernizacje

instalacji energetycznej w Szkole Podstawowej w Skokach. Zapytał się czy to prawda, że
Szkoła płaci około 50 tyś. zł kary rocznie za przekroczoną moc poboru prądu do ENEA.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił, że zawsze można wskazać pilniejszą inwestycje i odpowiednio to uzasadnić.
Natomiast środków w budżecie gminy jest ograniczona ilość, nie wszystkich oczekiwania da

się zrealizować. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Skokach informował, że składa wniosek o

dofinansowanie tej inwestycje ze środków unijnych. Wyjaśnił, że zabranie 8 tyś. zł
zaplanowanych na inwestycje w Lechlinie nie jest dobry pomysłem. Wskazał, że właściciel

gruntów w Lechlinie ogrodził teren, który dotychczas wykorzystywany był przez Szkołę
Podstawową w Lechlmie na boisko sportowe. Poinformował, że jeżeli chodzi o kary płacone
do ENEA, to traktuje to jako fake news.

Radny Paweł Grabiński
Wyjaśnił, że złożono wniosek do Wielkopolskiej Odnowy Wsi o budowę wiaty rekreacyjnej,
jednak podjęto decyzję, że budowa wiaty może zostać wykonana w późniejszym tenninie, a w
pierwszej kolejności powinno być wykonane boisko. Z terenów rekreacyjnych w Lechlinie
korzystają dzieci uczęszczające do szkoły prowadzonej przez Stowarzyszenie, jak również

mieszkańcy wsi, a także mieszkańcy całej gminy. Odbywają się różnego typu rozgrywki
gminne oraz zajęcia sportowe. Jest to teren gminy, który zagospodarowany ma być za
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pieniądze z budżetu gminy, ze środków, które zostały przesunięte z innego zadania w

wysokości 8.500 zł.

Radny Łukasz Kubiński
Zapytał radnego Pawła Grabińskiego o jakie przesunięcie środków chodzi radnemu, ponieważ
nie było takiej kwoty w budżecie. Zapytał dlaczego w ramach Programu Wielkopolska
Odnowy Wsi nie złożono wniosku na budowę przedmiotowego boiska w Lechlinie.
Radna Marzena Wyleżala

Poinformowała, że nie zgadza się na wybudowanie i finansowanie z budżetu gminu boiska w
Lechlinie, ponieważ nie można faworyzować jednej wsi. Boisko ma służyć również

Stowarzyszeniu prowadzącemu szkołę. Wskazała, że w Rejowcu przy Szkole Podstawowej

nie ma sali gimnastycznej, ani boiska sportowego. Rodzice zabierają dzieci ze szkoły z

Rejowca z powodu braku infrastruktury sportowej. W ramach programu Wielkopolska
Odnowa Wsi liczy się również wkład własny, praca mieszkańców na rzecz planowanej

inwestycji, w momencie sfinansowania zadania z budżetu gminy mieszkańcy otrzymują

wszystko „za darmo".

Radny Paweł Grabiński
Odpowiedział radnemu Łukaszowi Kubińskiemu, że w dziale 926 Kultura fizyczna wydatki
bieżące w kwocie 8.500 zł zaplanowane na utrzymanie obiektów sportowo-rekreacyjnych
przeniesiono na zadanie pn. „Budowa boiska do piłki siatkowej oraz boiska do skoku w dal w

Lechłinie . Odpowiadając radnej Marzeni Wytężała wyjaśnił, że mieszkańcy przygotowali
teren pod bieżnie do skoku w dal. Podkreślił, że mieszkańcy Lechlina zawsze chętnie włączają
się w działania podejmowane na rzecz wsi.
Radny Łukasz Kubiński
Zwrócił uwagę, że środki w dziale kultura fizyczna przewidziane są do utrzymania wszystkich
obiektów sportowych na terenie całej gminy.

Radna Marzena Wyleźała

Stwierdziła, że w ramach Programu Wielkopolska Odnowa Wsi, mieszkańcy mogą część prac
wykonać sami, jako wkład własny wsi w realizację zadania. Natomiast w Lechlmie budowa

boiska ma zostać zrealizowane Jedyni ze środków gminnych, bez konieczności wkładu

własnego. W Pawłowie Skockim mieszkańcy chcą przystąpić do programu WOW, mieszkańcy
deklarują, że część prac wykonają sami przy budowie boiska do piłki siatkowej.
Radny Paweł Grabiński
Przypominał radnej Marzenie Wyleżale o remoncie sklepu w Pawłowic Skockim za 100 tyś. zł.

Wówczas to radna zabiegała o głosy za realizacją przedmiotowej inwestycji.

Radny Zbigniew Kubicki
Zwrócił uwagę, że Burmistrz nie odpowiedział na zapytanie w sprawie 50 tyś. zł kary za
poboru energii, traktując to jako fake news =. Poprosił pracownika Urzędu Tomasza Smachę o

wyjaśmeme tej sprawy.
Podinspektor ds. gospodarki mieszkaniowej i administrowania budynkami komunalnymi

Tomasz Smacha

Wyjaśnił, że w momencie powstanie i uruchomienia kina w Bibliotece Publicznej w Skokach,
okazało się, że Jest za mała moc prądu, aby obshiżyć jednocześnie kuchnię i kino. Wyjaśnił, że
na istniejącym przyłączu rde można zwiększyć mocy. Został złożony wniosek do ENEA o

wykonanie przyłącza umożlwiającego zwiększenie mocy.

Radny Marzena Wyleżła
Wskazała, że za sklep w Pawłowic Skockira Gmina otrzymuje dzierżawę.

Radna Wiesław Surdyk-Fertsch

Zwróciła uwagę, że poruszane problemy są niezwykle ważne. Przypomniała, że Radni
reprezentuj interesy wszystkich mieszkańców, a nie tylko mieszkańców wsi: Lechlina, Bliżyc,

czy Pawłowa Skockiego. Nie należy licytować się, kto otrzymał więcej. Wyjaśniła, że radni
wspólnie decydują o kształcie budżetu, reprezentując wszystkich mieszkańców miasta i gminy.
Wskazała, że w swoim okręgu wyborczym ma też wiele do zrobienia jak np. ul. Rakojedzkiej,
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Łąkowej czy na dworcu PKP. Zwróciła uwagę, że o problemie z prądem nie została

poinformowana Komisji Rewizyjnej, która kontrolowała inwestycje budowy kina. Natomiast
jeżeli środki w kwocie 8.500 zł wystarczą na budowę boiska w Lechlinie, które ma służyć
dzieciom to należy tą inwestycję zrealizować. Kwota 8.500 tyś. zł, nie rozwiąże wszystkich

problemów i oczekiwań mieszkańców naszej gminy. Zwróciła uwagę, że na ten temat

rozmawiano przez 5 godzin na Komisji Wspólnej i dziś na sesji znajdujemy się w tym samym
punkcie dyskusji.
Radna Marzena Wyleżała

Wyjaśniła, że chodzi jej o sprawiedliwy podział środków finansowych na wszystkie wsie
naszej gmmy.

Ze względu na brak pytań i po wyshichaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy

podjęła
(11 glosami za, Sprzeciw, l wstrzymując)
Uchwałę nr XXVH/229/2021
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 r.

Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 2 do protokołu sesji Rady.

pkt 6.2)
Skarbnik Gminy Anna Kałek-Witucka z upoważnienia Burmistrza Miasta i Gminy

Tadeusza Kłosa

Przedstawiła projekt uchwały. W Projekcie Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy

Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata 2021 - 2036 wielkości wykazane w tabeli

Wieloletniej Prognozy Finansowej dostosowuje się do zmian dokonanych w Uchwale w

sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok i tak:

W załączniku Nr l do Uchwały :

Zwiększono dochody ogółem o kwotę 98.903 zł w tym :

- dochody bieżące zwiększono o 98.903 zł. Zwiększono wydatki ogółem o kwotę 371.843,90 zł

w tym :

- wydatki bieżące zwiększono o 56.748,01 zł, natomiast wydatki majątkowe zwiększono o

315.095,89 zł. Wynik finansowy budżetu to deficyt budżetowy, który po wprowadzonych

zmianach zwiększa się o 272.940,90 zł i wyniesie 4.557.447,27 zł.

Przychody budżetu zostały zwiększone o 272.940,90 zł i po zmianach wyniosą 5.474.947,27

zł, natomiast rozchody nie uległy zmianie. Nadwyżka operacyjna budżetu po wprowadzonych

zmianach wynosi 273.148,62 zŁ

Zmieniono załącznik Nr 2 Uchwały ti . Wykaz Przedsięwzięć do WPF, w którym wprowadzono

następumce zmiany :

w części 1.1 Wydatki na programy, projekty lub zadania związane z programami
realizowanymi z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust l pkt 2 i 3 ustawy z dnia 27

sierpnia 2009r. o finansach publicznych

- zadania bieżące:
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W zadaniach : „Twój czas w 7 gminach powiatu wągrowieckiego. Kompleksowy program

usług opiekuńczych dla niesamodzielnych osób starszych i ich opiekunów faktycznych oraz
„Poprawa dostępu do usług społecznych wspierających rodzinę i rodzinną pieczę zastępczą na
terenie MOF Poznania - edycja II - zalctuałizowano łączne nakłady finansowe w oparciu o

poniesione wydatki w 2020 roku.
w części l .3 Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe:

- zadania bieżące:
póz. 1.3.1.23 ~ Dostawa energii elektrycznej - zwiększono limit wydatków w 2021 roku o

kwotę 50.000 zł do poziomu 590.000 zł; odpowiednio zmieniono też limit zobowiązań, który
po zmianie wynosi 1.670.000 zł.

- zadania majątkowe:

póz. 1.3.2.8 - Budowa ciągów pieszo "rowerowych Skoki- Sława Wlkp.; Sława Wlkp.-

Rejowiec, Skoki- Roszkowo - zwiększono limit wydatków w 2021 roku do kwoty 147.000 zł;
zaktualizowano również limit zobowiązań, który po zmianie wynosi 2.780.137,98 zł oraz
łączne nakłady finansowe, które wynoszą 2.838.000 zł;

póz. 1.3.2.12 - Rozbudowa ulicy Antoniewskiej w Skokach (droga powiatowa 1656P) na

odcinku od ulicy Rakojedzkiej do mostu na rzece Mała Wełna - w związku z tym, że po

przeprowadzonym postępowaniu przetargowym najkorzystniejsza oferta okazała się niższa niż

środki zabezpieczone w budżecie, umniejszano planowaną w 2021 roku dotację dla Powiatu
Wągrowieckiego do wysokości 853.095,89 zł, skrócono także okres realizacji zadania do roku
2021. Odpowiednio zaktualizowano łączne nakłady finansowe do poziomu 853.095,89 zł a w

związku z tym, że umowa o udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej

Powiatowi Wągrowieckiemu została już podpisana limit zobowiązań ustalono w wysokości O
zł. W pozostałych zadaniach zarówno o charakterze bieżącym jak i majątkowym dokonano

zmiany łącznych nakładów finansowych w celu dostosowania ich do wydatków poniesionych

w 2020 roku.

Ze względu na brak pytań i po wyshichaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za-jednogłośnie)
Uchwale nr XXVEI/230/2021 wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i
Gminy Skoki na 2021-2036. Podjęta Uch-wała stanom załącznik nr 3 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.3)
Kierownik Referatu Oświaty Beata - Nowak Szmyra

Przedstawiła projekt uchwały informując, że w dniu 11 stycznia 2018r. Rada Miejska Gminy
Skoki podjęła uchwałę Nr XXXVI/279/2018 Rady Miejskiej Gminy Skoki w sprawie trybu
udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i przedszkoli publicznych, przedszkoli niepublicznych
oraz publicznych i niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych
przez osoby prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie

Gminy Skoki, a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości Jej pobrania i
wykorzystania oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. Uchwała ta została

opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego z roku 2018 pod
pozycją 644. Zgodnie z zapisem §4 ust.2 przywołanej wyżej uchwały dotacja dla przedszkola
niepublicznego uległa podwyższeniu, na każdego ucznia z 75% do 90% podstawowej kwoty
dotacji dla przedszkoli. Biorąc pod uwagę coroczny, znaczny wzrost podstawowej kwoty
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dotacji dla przedszkoli, a także wzrost liczby dzieci, na które dotacja Jest udzielana, zasadne
jest dokonanie zmiany brzmienia przywołanego wyżej przepisu uchwały.

Radny Łukasz Kubiński
Zapytał się ile będzie wynosiła po zmianach kwota dotacji na jedno dziecko miesięcznie razem
z subwencją.
Kierownik Referatu Oświaty Beata - Nowak Szmyra

Odpowiedział, że po zmianie uchwały dotacja na jedno dziecko w przedszkolu niepublicznym

będzie wyniosła 807,54 zł na miesiąc.

Po wyczerpaniu pytań i wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(9 głosami za, 6 wstrzymujących)
Uchwale nr XXVII/231/2021
w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/279/2018 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 11 stycznia
2018 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i przedszkoli publicznych, przedszkoli
niepublicznych oraz publicznych i niepublicznych innych form wychowania przedszkohiego,
prowadzonych przez osoby prawne mnę niż jednostka samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na

terenie Gminy Skoki, a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości jej pobrania i

wykorzystania oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. Podjęta Uchwała stanowi
załącznik nr 4 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.4)
Kierownik Referatu Zagospodarowania Przestrzennego Monika Wysocka

Przedstawiła projekt uchwały wskazując, że zmianą planu objęty jest teren o powierzchni ok.

19,3 ha położony jest w miejscowości Sława Wielkopolska, obręb Szczodrochowo w rejonie
ul. Fioletowej, Żółtej, Zielonej i Niebieskiej. Na terenie objętym przedmiotową uchwałą
obecnie obowiązuje miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, przyjęty w 2009r.
Przystąpienie do prac nad zmianą ww. planu miejscowego wynika z potrzeby dostosowania

zapisów planu do aktualnych uwarunkowań przestrzennych, podziałów geodezyjnych i

obowiązujących przepisów (m.in. weryfikacja części jego zapisów w zakresie linii zabudowy,
parametrów zabudowy, zmiany funkcji dla części terenu). Zgodnie z art. 14 ust. 4 i art. 27

ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz art.

18 ust. 2 pkt 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym o przystąpieniu do

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rozstrzyga Rada Miejska Gminy

Skoki w drodze uchwały. W oparciu o ww. ustawową kompetencję, po przedłożeniu przez
Burmistrza pod rozwagę możliwości sporządzenia zmiany obowiązującego miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego, opartej na analizie (art. 14 ust. 5 ustawy o planowaniu i
zagospodarowaniu przestrzennym) uznano, iż jest to zamierzenie zewsząd zasadne. Powzięta

uchwała stanowi wyraz woli Rady Miejskiej Gminy Skoki względem kształtowania przestrzeni
na terenie gminy w sposób umożliwiający zaspokojenie potrzeb społeczności lokalnej oraz

wpisuje się w kompetencję tzw. władztwa pianistycznego gminy i jest przejawem racjonalnego

gospodarowania przestrzenią.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)
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Uchwała nr XXVII/232/2021 w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego gminy Skoki obejmującego obszar działek nr 3/7, 3/8,

3/9 i 3/10 w Stawie Wlkp. Podjęta Uch-wała stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.5)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak
Przedstawiła projekt uchwały. Na podstawie art. 21 ust. l pkt 2 ww. ustawy z dnia 21 czerwca

2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie kodeksu

cywilnego, rada gminy uchwala zasady wynajmowania lokali wchodzących w skład
mieszkaniowego zasobu gminy. Z dniem 20 kwietnia 2019 roku weszła w życie zmiana w/w

ustawy, uchwalona ustawą z dnia 22 marca 2018 r. o zmianie ustawy o finansowym wsparciu
tworzenia lokali socjalnych, mieszkań chronionych, noclegowni i domów dla bezdomnych,

ustawy o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu

cywilnego oraz niektórych innych ustaw. Na podstawie art. 17 ustawy zmieniającej, uchwały o
których mowa w art. 21, w tym uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących

w skład mieszkaniowego zasobu gmmy zachowują ważność nie dłużej niż 24 miesiące tj. do
20 kwietnia 2021 roku. Zachodzi zatem konieczność dostosowania obowiązujących regulacji
do aktualnego stanu prawnego. Zmiana przepisów ustawy obejmuje między innymi:
- rezygnację ze stosowania w przepisach pojęcia „lokal socjalny" na rzecz określenia w to

miejsce nowej kategorii „najmu socjalnego lokali". O tym, czy lokal jest oddawany w najem
na czas nieoznaczony, czy też w najem socjalny decyduje Burmistrz w zależności od

aktualnych potrzeb:
- konieczność zapisania w uchwale warunków, jakie musi spełniać lokal wskazywany dla osób

niepełnosprawnych, z uwzględnieniem rzeczywistych potrzeb wynikających z rodzaju

mepełnosprawno ści.
- określenia zasad przeznaczania lokali na realizację zadań jednostek samorządu terytorialnego
realizowanych na zasadach przewidzianych w ustawie z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy

społecznej oraz ustawie z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy

zastępczej. Celem wprowadzenie przepisu jest stworzenie możliwość przekazywania lokali na

mieszkania chronione oraz mieszkania wspomagane.

Mając na uwadze wszystkie zapisy ait 21 ust. 3 cytowanej ustawy, w uchwale określono:

l) wysokość dochodu gospodarstwa domowego uzasadniającą oddanie w najem lub podnajem
lokalu na czas nieoznaczony i najem socjalny lokalu oraz wysokość dochodu gospodarstwa

domowego uzasadniającą stosowanie obniżek czynszu;

2) warunki zamieszkiwania kwalifikujące wnioskodawcę do ich poprawy;
3) kryteria wyboru osób, którym przysługuje pierwszeństwo zawarcia umowy najmu lokalu na
czas nie oznaczony i umowy najmu socjalnego lokalu;

4) warunki dokonywania zamiany lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy
oraz zamiany pomiędzy najemcami lokali należących do tego zasobu a osobami zajmującymi
lokale w innych zasobach;
5) tryb rozpatrywania i załatwiania wniosków o najem lokali zawierany na czas nieoznaczony

i najem socjalny lokali oraz sposób poddania tych spraw kontroli społecznej;
6) zasady postępowania w stosunku do osób, które pozostały w lokalu opuszczonym przez

najemcę lub w lokalu, w którego najem nie wstąpiły po śmierci najemcy;
7) warunki, jakie musi spehuać lokal wskazywany dla osób niepełnosprawnych,
z uwzględnieniem rzeczywistych potrzeb wynikających z rodzaju niepełnosprawności;
8) zasady przeznaczania lokali na realizację zadań, o których mowa w art 4 ust. 2b

wspomnianej ustawy.

Radny Andrzej Surdyk
Zapytał czy można zmienić zapis dotyczący osób niepełnosprawny na osoby z niepełnosprawnościami.
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Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak
Odpowiedział, że nie ponieważ taka terminologa Jest narzucona ustawowo, w art. 21 ust. l pkt. 2

ustawy określono co powinna zawierać uchwała rady w tym zakresie.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)

Uchwałę nr XXVII/233/2021 zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład
mieszkaniowego zasobu Gminy Skoki. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu

sesji Rady.

Pkt 6.6)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak

Przedstawiła projekt uchwały wyjaśniając, że działki oznaczone numerami geodezyjnymi 23/3 i
23/6 w Budziszewicach są własnością osoby fizycznej i graniczą bezpośrednio z

nieruchomościami należącymi do Gminy Skoki. Na działce 23/3 znajduje się połowa budynku
mieszkalnego, druga połowa znajduje się na działce nr 23/5, będącej własnością Gminy Skoki. Na
działce 23/6 znajduje się połowa budynku gospodarczego a druga połowa znajduje się na działce
nr 23/1, która również stanowi własność Gminy Skoki. Taki stan faktyczny i prawny znacznie
utmdnia właściwe wykorzystanie niemchomości stanowiących własność Gminy Skoki.

Właściciel nieruchomości oznaczonych numerami 23/3 i 23/6, ze względu na sytuację rodzinną

zaoferował Gminie ich nabycie. Nabycie wymienionych w uchwale nieruchomości pozwoli

Gminie Skoki właściwie zagospodarować należące do niej działki, oznaczone numerami 23/1 i
23/5. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a ustawy o samorządzie gminnym do właściwości rady

gminy należą wszystlde sprawy pozostające w zakresie działania gminy, w szczególności

podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego
zarządu dotyczących zasad nabywania nieruchomości.

Ze względu na brak pytań i po wyshichaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)

Uchwałę nr XXVII/234/2021 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie zabudowanych
nieruchomości oznaczonych geodezyjnie jako działki numer 23/3 i 23/6, położonych w
Budziszewicach. Podjęta Uchwała stanowi załqcznik nr 7 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.7)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak

Nieruchomość oznaczona geodezyjnie jako działka nr 5/42 położona jest w Sławicy i stanowi
własność Gminy Skoki. Działka ze względu na kształt i wielkość, nie może zostać
zagospodarowana jako odrębna nieruchomość. Mając powyższe na uwadze działka nr 5/42

położona w Sławicy przeznaczona zostanie do zbycia na rzecz właścicieli nieruchomości

przyległych. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a ustawy o samorządzie gminnym do
właściwości rady gminy należą wszystkie sprawy pozostające w zakresie działania gminy, w

szczególności podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających
zakres zwykłego zarządu dotyczących zasad zbywania nieruchomości.
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Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
Rada Miejska Gminy
podjęła

(15 głosami za~ jednogłośnie)
Uchwała nr XXVII/235/2021 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości
stanowiącej działkę ewidencyjną nr 5/42, położoną w SIawicy. Podjęta Uchwała stanowi
załącznik nr 8 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.8)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak
Przedstawiła projekt uchwały. Nieruchomość oznaczona geodezyjnie jako działka nr 87/3 o pow.
0,2704 ha, położona w Rościnnie jest przedmiotem własności Gminy Skoki i wchodzi w skład
gminnego zasobu nieruchomości. W studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania

przestrzennego Miasta i Gminy Skoki wyznacza w części następujące kierunki zagospodarowania
przestrzennego dla przedmiotowej działki: "układ komunikacyjny drogi powiatowe", "obszary rozwoju
funkcji mieszkaniowych oraz działalności rolniczych i nierolniczych". Ze względu na zwiększone
zainteresowanie nabyciem nieruchomości położonych w Rościnnie, które mogą zostać przeznaczone

pod zabudowę mieszkaniową, uzasadnione będzie przeznaczenie niniejszej nieruchomości do
sprzedaży. W tym stanie faktycznym i prawnym, podjęcie niniejszej uchwafy przez Radę Miejską
Gminy Skoki uważa się za uzasadnione.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za-jeclnoghśme}
Uchwała m' XXVII/236/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości
położonej w Rościnnie, stanowiącej działkę ewidencyjną nr 87/3. Podjęta Uchwała stanowi
załącznik nr 9 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.9)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak
Przedstawiła projekt uchwały. Nieruchomość oznaczona geodezyjnie jako działka nr 858/142 o
powierzchni 0,4367 ha, położona w Skokach jest przedmiotem własności Gmmy Skoki i wchodzi w
skład gminnego zasobu nieruchomości. Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania

przestrzennego Miasta i Gminy Skoki, zatwierdzonym uchwałą m' XVIII/149/2020 Rady Miejskiej
Gminy Skoki z dnia 04.06.2020 r., przedmiotowa działka przeznaczona jest na tereny zabudowy
mieszkaniowej Jednorodzinnej lub zabudowy ushigowej. Niniejsza działka ze względu na położenie,
powierzchnię i dostęp do drogi publicznej może stanowić przedmiot zainteresowania dla potencjalnych
inwestorów zamierzających w tym miejscu zlokalizować zabudowę o funkcji mieszkaniowej z
usługami towarzyszącymi. Ponadto uwzględniając rosnące zainteresowanie nabycia nieruchomości na
terenie miasta Skoki, Burmistrz Miasta l Gminy Skoki przedkłada Radzie Miejskiej niniejszą uchwałę
celem wyrażenia zgody na sprzedaż wskazanej wyżej nieruchomości. Zgodnie bowiem z art. 18 ust. 2

pkt 9 lit.a ustawy o samorządzie gminnym do właściwości rady gminy należą wszystkie sprawy
pozostające w zakresie działania gminy, w szczegóhiości podejmowanie uchwał w sprawach
majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu dotyczących zasad zbywania
nieruchomości.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zapytał się jakie są możliwości zabudowy przedmiotowej działki.
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak
Odpowiedziała, że przedmiotowa działka przeznaczona jest na tereny zabudowy mieszkaniowej
jednorodzinnej lub zabudowy usługowej.
Po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
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podjęła
(15 glosami za-jednogłośnie)

Uchwałę nr XXVII/237/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości
położonej w Skokach przy ulicy Brzoskwiniowej, stanowiącej działkę ewidencyjną nr
858/142. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr l O do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.10)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna tfrbaniak
Przedstawił projekt uchwały. Niemchomość oznaczona geodezyjnie jako działka nr 63
położona w Skokach jest przedmiotem własności Gminy Skoki i wchodzi w skład gminnego
zasobu nieruchomości. Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a ustawy o samorządzie gminnym

do właściwości rady gminy należą wszystkie sprawy pozostające w zakresie działania gminy,
w szczególności podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających
zakres zwykłego zarządu dotyczących zasad zbywania nieruchomości. Niniejsza nieruchomość

zbędna jest do realizacji zadań własnych gminy. Uwzględniając zwiększone zainteresowanie
nabyciem nieruchomości na terenie miasta Skoki, Burmistrz Miasta i Gminy Skoki przedkłada
Radzie Miejskiej nmiejszą uchwałę, celem wyrażenia zgody na sprzedaż wyżej wskazanej
działki.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zapytała się jakie jest przeznaczanie przedmiotowej działki.
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak
Odpowiedziała, że działka może być zagospodarowana na cele mieszkaniowe oraz usługowe.

Ze względu na wyczerpanie pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)

Uchwale nr XXVU/238/2021
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Skokach przy ulicy

Rakojedzkiej, stanowiącej dziatkę ewidencyjną nr 63. Podjęta Uchwała stanowi załącznik
nr 11 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.11)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak

Zgodnie z przepisami art.15 ust. l ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce

memchomościami (t j. Dz.U. z 2020 póz. 1990 ze zm.), nieruchomości stanowiące własność

Skarbu Państwa oraz jednostki samorządu terytorialnego mogą być przedmiotem zamiany na
nieruchomości stanowiące własność osób fizycznych lub osób prawnych. W przypadku

nierównej wartości zamienianych nieruchomości stosuję się dopłatę, której wysokość jest
równa różnicy wartości zamienianych nieruchomości. Niemchomość zbywana w drodze

zamiany o numerze geodezyjnym 858/103 ma powierzchnie 0,1733 ha i położona jest w
Skokach przy ul. Malinowej. Niemchomość nabywana przez Gminę Skoki w drodze zamiany o

numerze 1707/1 ma powierzchnię 0,1131 ha i położona jest w Skokach w rejonie ul. Jana
Pawła II. Zamiana nieruchomości wymienionych w uchwale ma na celu pozyskanie terenu na

poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości, na której znajduje się zakład budżetowy

gminy - Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Skokach oraz przystający do niego parking.
Radna Małgorzata Mizgajska
Oświadczyła, że nie zgadza się na zamianę przedmiotowych działek za dopłatą. Wyjaśniła, że
działka przy ul. Jana Pawła ewentualnie powinna być nabyta przez gminę za gotówkę.
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Natomiast działka przy ul. Malinowej powinna być wystawiona do sprzedaży w przetargu

nieograniczonym. Wyjaśniła również, że uzasadnienie pozyskania działki przy ul. Jana Pawła
stanowi możliwość wykonania drogi. Wskazał, że budowa tej drogi nie jest kluczowa dla

miasta, w gminie i mieście Skoki jest więcej dróg , które są użytkowane , a nie są utwardzone.

Ze względu na wyczerpanie pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(8 głosami za, 4 głosy przecie, 3 głosy wstrzymujące, )

Uchwala nr XXVII/239/2021
wyrażenie zgody na dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych położonych w

Skokach przy ulicy Malinowej i Jana Pawia II. Podjęta Uchwała stanowi załqcznik nr 12 do
protokołu sesji Rady.

Pkt 6.12)

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Przypomniał, że wprowadzając uchwałę pod obrady sesji Burmistrz wyjaśnił, że zmiana
uchwały nr XXII/193/2020 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 29 października 2020 r. w
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu na zadania p.n.

„Rozbudowa ulicy Antoniewskiej w Skokach ( droga powiatowa 165 6P) na odcinku od ulicy
Rakojedzkiej do mostu na rzece Mała Wehia" spowodowana jest tym, że w wyniku wyboru

wykonawcy na przedmiotowe zadanie, całkowita wartość obniżyła się do kwoty 4231263,79
zł, zmniejszeniu uległa, do wartości 853095,89 zł kwota udziału Gminy Skoki w kosztach
przedsięwzięcia.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy

podjęła
(15 głosami za)

Uchwale nrXXVII/240/2021
w sprawie wprowadzenia zmiany uchwały nr XXII/193/2020 Rady Miejskiej Gminy
Skoki z dnia 29 października 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi

Wągrowieckiemu na zadania p.n. „Rozbudowa ulicy Antoniewskiej w Skokach ( droga

powiatowa 1656P) na odcinku od ulicy Rakojedzkiej do mostu na rzece Mata Wełna".
Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu sesji Rady. Podjęta Uchwała
stanowi załącznik nr 13 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.13)
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewski
Przedstawił uzasadnienie projektu uchwały. Dnia 21 lutego 2021 roku wpłynęła do Rady
Miejskiej Gminy Skoki petycja Teresy Garłand w której składająca petycję wnosi do rady „by
wyraziła opinię ws przeprowadzenia Bezpośredniego ( podstawa prawna art.4pkt2

Konstytucji) Referendum Ludowego ( nie mylić z obwarowanym Prawnie w Kodeksie
wyborczym referendum konstytucyjnym) w celu dokonania przez obywateli polskich
akceptacji jako Aktów woli Narodu: Nowego Kodeksu Wyborczego oraz Nowego Ustroju
Prezydencko-Ludowego dla Polski." Powyższa petycja została przekazana, zgodnie ze

statutem gminy, do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja na posiedzeniu dnia
12.04.2021 r., po wstępnym rozpatrzeniu petycji, zarekomendowała radzie uznanie petycji za
bezzasadną. Zgodnie z art. 125 Konstytucji w sprawach o szczególnym znaczeniu dla państwa
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może być przeprowadzone referendum ogólnokrajowe. Referendum ogólnokrajowe ma prawo

zarządzić Sejm bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowej
liczby posłów lub Prezydent Rzeczypospolitej za zgodą Senatu wyrażoną bezwzględną
większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowej liczby senatorów. Z

powyższego przepisu wynika jednoznacznie, że Konstytucja nie przewiduje Bezpośredniego

Referendum Ludowego o którym mowa w petycji. Ponadto do dnia podejmowania niniejszej
uchwały ani Sejm ani też Prezydent nie zarządzili przeprowadzenia referendum w sprawie

objętej petycją. Zatem wniosek petycji o wyrażenie przez Radę Miejską Gminy Skoki opinii
w sprawie referendum, które nie zostało zarządzone przez wskazane w Konstytucji organy
uznać należy za bezzasadny i nie powinien zostać uwzględniony przez Radę.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za- jednogłosme)

Uchwale nr XXVII/241/2021 w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej przez Teresę Garland w
sprawie opinii Rady Miejskiej Gminy Skoki w zakresie przeprowadzenia Referendum
Ludowego. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.14)
Przewodniczący Komisji Skarg , Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewski
Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwafy. Dnia 23.02 2021 roku wpłynęła do Rady Miejskiej
Gminy Skoki petycja Stowar2yszenia Polska Wolna od GMO w sprawie stosowania preparatów do
szczepień. Powyższa petycja została przekazana, zgodnie ze statutem gminy, do Komisji Skarg,

Wniosków i Petycji. Komisja na posiedzeniu dnia 12.04.2021 r., stwierdziła, że przedmiotowa petycja
nie spełnia wymogów określonych w art. 4 ust. 2 pkt 2 ustawy z dn. 11 lipca 2014 r. o petycjach , tj.
nie zostano wskazane miejsce zamieszkania albo siedziba podmiotu wnoszącego petycję. Zgodnie

z brzmieniem art. 7 ust. l ustawy z dnia 11 Upca 2014 r. o petycjach Jeżeli petycja nie spełnia
wymogów, o których mowa art. 4 ust. 2 pkt l lub 2, pozostawia się ją bez rozpatrzenia , Rada Miejska

Gminy Skoki, po zapoznaniu się z treścią petycji i stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,
uznała, że przedłożona petycja nie spełnia wymogów formalnych wskazanych w art

4 ust. 2 pkt 2 ustawy petycjach i zgodnie z art 7 ust. l powinna zostać pozostawiona bez rozpatrzenia.

Rada Miejska Gminy

podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)

Uchwałę nr XXVII/242/2021
w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji złożonej przez Stowarzyszenie Polska

Wolna od GMO. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.15)
Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Grabiński
Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. Dnia 4 marca 2021 roku wpłynęła do Rady Miejskiej
Gminy Skoki petycja Teresy Garland w której składająca petycję wnosi do rady by w trybie pilnym
poparła „Warunkowo Tymczasową Radę Stanu Narodu Polskiego Społeczny Komitet Konstytucyjny
jako organ czuwający nad Polską Racją Stanu i reprezentujący SUWERENA=Naród Polski- TAK
wewnątrz jak i zewnątrz w kontaktach zagranicznych, do momentu demokratycznego przegłosowania

przez Suwerenów nowego Kodeksu Wyborczego, przeprowadzenia nowych wyborów i wyłonienia

nowego rządu z Prezydentem na czele." Powyższa petycja została przekazana, zgodnie ze statitem

gminy, do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja Skarg Wniosków i Petycji na posiedzeniu dnia
12.04.2021 r., po wstępnym rozpatrzeniu petycji), zarekomendowała radzie uznanie petycji za
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bezzasadną. Zgodnie żart. 10 Konstytucji Ustrój Rzeczypospolitej Polskiej opiera się na podziale
i równowadze władzy ustawodawczej, władzy wykonawczej i władze sądowniczej. Władzę
ustawodawczą sprawuje Sejm i Senat, władzę wykonawczą Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej i Rada
Ministrów a władzę sądowniczą sądy i trybunał. Natomiast art. 131 Konstytucji reguluje zasady
sprawowania urzędu na wypadek niemożności sprawowania ich przez Prezydenta Ponieważ, zgodnie

żart. 7 Konstytucji Organy władzy publicznej działają na podstawie i w granicach prawa, żądanie od
rady poparcia niekonstytucyjnych organów władzy byłoby nie tylko bezpodstawne ale również
naruszałoby obowiązujące prawo. Zatem wniosek petycji o wyrażenie przez Radę Miejską Gminy
Skoki poparcia dla niekonstytucyjnych organów władzy opinii uznać należy za bezzasadny i nie
powinien zostać uwzględniony przez Radę.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za-jednogłośnie)

Uchwalę nr XXVII/243/2021 w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie o poparcie Rady
Miejskiej Gminy Skoki Rządu Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego
Komitetu Konstytucyjnego. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu sesji
Rady.

Pkt7.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że sprawozdanie z realizacji programu współpracy Miasta i Gminy Skoki z
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art 3 ust. 3 ustawy o

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2020 r. zostało przedstawione na

wspólnym posiedzeniu Komisji. Radni sprawozdanie przyjęli bez pytań i uwag.

Pkt8.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Poinformował, że sprawozdanie z realizacji zadań Gminnego Programu Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz z realizacji zadań Gminnego Programu
Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2020 zostało przedstawione na wspólnym posiedzeniu

Komisji. Sprawozdania stanowią załącznik nr 17 i 18 do protokołu.
Radna Wiesława Surdyk - Fertsch

Zapytała jaka jest szansa na realizacje szkolenia pn. Przyjaciele Zippiego.

Gminny Koordynator ds. uzależnień Małgorzata Szpendowska-Wylegalska
Odpowiedział, że w momencie, kiedy nauczyciele zostaną zaszczepieni drugą dawką

przeciwko Covid-19, szkolenia zostaną przeprowadzone.

Pkt.9
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewski
Odczytał sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej
Gminy Skoki za rok 2020. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Pkt 10

Interpelacje i zapytania radnych
Radny Łukasz Kubióski
Zapytał j ak wygląda sytuacj a przystąpienia „naszego ośrodka" do szczepień.
Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Ktoś

Poinformował, że Ośrodek Zdrowia Falcojest w stanie zorganizować szczepienia na 3 zespoły

szczepiące. Wskazał, że gtównym problemem jest brak dostępności szczepionek. Zwrócił
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uwagę, że w Polsce jest 6 tyś. punktów szczepień, gdyby każdy z tych punków szczepił po
1000 osób tygodniowo, to 6.000.000 osób było by zaszczepionych, w takim układzie po 10
tygodniach byli by wszyscy zaszczepiony. W utworzonym przez nasz samorząd punkcie
szczepi Szpital Poddany, który zaszczepił 635 osób. W związku z centralnym system
rejestracji, do punktu szczepień w Skokach mogą się zgłaszać osoby z całej Polski. W związku

z czym w punkcie w Skokach szczepią się głównie osoby z Wągrowcu. Wyjaśnił, że błędem ze
strony państwa był fakt, że od początku nie zaangażowano w szczepienia samorządów.

Początkowo POZ-tą wyznaczono dość restrykcyjne wymagania w zakresie utworzenia punktu

szczepień, obecnie te warunki zostały zmienione. Największym problemem jest brak
szczepionek. Poinformował, że Ośrodek Falco złożył wniosek do NFZ o utworzenie punktu

szczepień. Stwierdził, że za miesiąc może okazać się, że będą szczepionki, a nie będzie osób

chętnych do zaszczepienia się.
Radna Wiesława Surdyk-Fertsch

Podsumowała, że terenie gminy Skoki są dwa punkty szczepień. Jeden z nich Jest utworzony

dzięki członkostwu Gminy Skoki w Metropolii Poznań. W punkcie tym szczepi Szpital
Poddany. Natomiast drugi punkt jest punktem mobilnym utworzony przez podmiot z Obornik.

Radny Zbigniew Kubicki
Stwierdził, że jest mu wstyd, że żaden z POZ-tów na terenie naszego miasta nie utworzył do tej

pory punktu szczepień. Poinformował, że właściciel Przychodni Flaco poinformował go, że

jest po wstępnych rozmowach z NFZ w sprawie utworzenia punktu szczepień. Prosił radnych i
Burmistrza o zorganizowanie spotkania z właścicielem Przychodni Falco i przedstawicielem
NFZ.

Radny Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że można zorganizować to spotkanie na wspólnym posiedzeniu komisji rady.
Radny Leszek Groaowicz

Skierował słowa uznania dla Kataryny Przybysz, pracownika Urzędu, za wzorowe
koordynowanie punktu szczepień w Skokach.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeuszu Kłos
Zwrócił uwagę, że nie jest to zasługa tylko jednego pracownika Urzędu. Zaangażowanych jest
również dwóch innych pracowników. Wyjaśnił, że możemy zapraszać na spotkanie

przedstawicieli Przychodni Falco, natomiast stwierdził, że „głową muru nie przebijemy".

Radny Andrzej Surdyk
Zapytał się czy wiadomo czy któraś z aptek na terenie miasta chce zorganizować punkt

szczepień. Prosił również, aby na spotkanie w sprawie utworzenie punktu szczepień zaprosić

przedstawicieli obydwóch przedstawicieli POZ-tów.
Radny Zbigniew Kubicki
W nawiązaniu do wypowiedzi Burmistrza stwierdziła, że może już najwyższy czas, aby

rozwiązać umowę na wynajem Ośrodka Zdrowia i podpisać umowę z innym podmiotem
medycznym.

Pkt. 11 Wolne glosy i wnioski

Radna Małgorzata Mizgajska
Zwróciła uwagę na problem śmieci, nielegalnych wysypisk. Stwierdziła, że odpady są
wyrzucane w miejscach gdzie nie ma monitormgu.
Radna Marzena Wyleżaia

Poinformowała, że na trasie Pawłowo Skockie - Rejowiec, zalegają śmieci, w tym również

opony od tirów.
Radny Andrzej Surdyk
Wyjaśnił, że pewnym wytłumaczeniem problemu śmieci jest fakty, że zawsze w ciągu roku
były organizowane 2 akcje sprzątania. Natomiast w związku z pandemią ta akcja nie została
przeprowadzona. Zgłosił pomysł zorganizowania od ul. Łąkowej zejście na ścieżkę na terenie
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łąk Morasia oraz oznaczenia na ul. Kazimierza Wielkiego tego zejścia. Jak również zaznaczyć

obecnie istniejące zejścia.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Odpowiedział, że pomysł zejścia od ul. Łąkowej był już brany pod uwagę, jednak po
sprawdzeniu informacji o własności dziatek, które należało by przejąć pod zejście, okazało się,
że właściciele działki nie żyją i nie uregulowano spraw spadkowych. Poinformował, że w

planowanym najbUższym terminie szczepień zaszczepionych zostanie 300 osób. Zwrócił

uwagę na niską rezerwę w wydatkach bieżących, która wynosi 290 tyś. złotych. Poprosił
radnych, aby nie wprowadzali nowych zadań, które nie były wprowadzone do budżetu.

Wyjaśnił, że gmina jest duża, ale o małym zaludnieniu, co zwiększa koszty wywozu odpadów.

Dodatkowo ukształtowanie terenu wpływa również na problemy dostarczenia wody do
wszystkich wsi na terenie Gminy Skoki. Poinformował, że zostanie zorganizowanie spotkanie
z radnymi w sprawie omówienia spraw bieżących m.in. w sprawie składanych wniosków na

podział działek i zapewnienia infrastruktury do tych działek. Poruszył również kwestie, która
przewija się już jakiś czas, czyli zmiany obwodów szkolnych. Wyjaśnił, że jest to trudny
temat, gdzie najważniejsze powinno być dobro dziecka.

Radny Marek Grzegorzewski

Stwierdził, że nielegalnie odpady wyrzucane tworzą dzikie wysypiska, w miejscach gdzie
łatwo dojechać i nie ma monitoringu. Zwrócił uwagę, że może warto byłoby zainwestować w

foto pułapki.
Radny Leszek Gronowicz
Poinformował, że w sołectwie Rejowiec Pani Sołtys zorganizowała akcję sprzątania wsi.

Wyjaśnił, że jest to postępowanie godne naśladowania.

Radny Andrzej Surdyk
Powiedział, że razem z harcerzami przeprowadzi akcję sprzątania lasu. Poinfomiował o

terminie Komisji Oświaty, która odbędzie 26.04.2021 r. o godz. 15.30 nt. obwodów szkolnych,

Prosił o włączenie do porządku obrad również punktu w sprawie zmiany dotacji do przedszkoli
niepublicznych, ponieważ organy prowadzące tych przedszkoli nie został o tym

poinformowany.
Przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Kujawa Zbigniew Kujawa
Przypomniał radnym o konieczności składania oświadczeń majątkowych do końca 30.04.2021
r.

Pkt 12 Zakończenie.
Ze względu na wyczerpanie dziennego porządku obrad sesji i dyskusji Przewodniczący Rady
Miejskiej Gminy Skold Zbigniew Kujawa obrady XXVII sesji Rady Miejskiej Gminy
w Skokach zamknął dnia 15 kwietnia 2021 r. o godz. 17 .

Przewodniczący Rady
Miej^ki^Gmmy 'Skoki
(Zbigniew Kująca)

Protokolant

(Katarzyna Przybysz)
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